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JEDNOTNÉ ZEMĚDĚLSKÉ DRUŽSTVO ČACHTICE 

Za 20 let budu o 20 let starší a je zbytečné myslet na všechno ostatní 

 

Identifikační údaje:  

Jméno: Ondrej Sučanský 

Lokalizace: Čachtice, Slovensko 

Velikost farmy: 200 ha 

Rok založení: 2014 

Hlavní aktivity: speciální rostlinná výroba 

Web / Facebook / Twitter: Youtube: http://pdcachtice.sk/sk/ 

 

Historie této farmy se začala psát v roce 2009, kdy Ondřejův otec, tehdy ještě samostatně hospodařící 

zemědělec, odebral jejich rodinnou půdu od místního zemědělského družstva a poprvé ji osel. Bylo by 

také chybou nezmínit skutečnost, že jeho pradědeček se před rokem 1989 také zabýval zemědělstvím, 

ale byl označen za "kulaka" a sám byl vystaven tvrdé státní perzekuci a skončil jako politický vězeň. 

Farma se nachází na Slovensku, v okrese Nové Mesto nad Váhom, v katastru obce Čachtice, která leží 

na úpatí Malých Karpat, jejichž svahy jsou předurčeny k pěstování vinné révy. 

Hospodaří na 200 hektarech orné půdy, z nichž přibližně 80 hektarů vlastní a 120 hektarů pronajímá. 

Farma se věnuje výhradně rostlinné výrobě, pěstuje vinnou révu na 6,3 ha půdy, ovocné stromy na 1,5 

ha půdy, pšenici na 50 ha půdy, kukuřici na 50 ha a sóju na 50 ha. Zbývající půda je oseta žitem, 

ječmenem nebo ovsem. 

Ondrej Sučanský je členem Asociace mladých zemědělců na Slovensku - ASYF. Roční členský 

příspěvek ve výši 100 eur platí vždy rád, protože ví, že je určen pro dobrou věc. ASYF je sdružení 

společenství mladých lidí, kteří jsou odhodláni bojovat za svá práva a práva malých a mladých 

zemědělců. 

Spolupráce v oblasti zemědělství mezi ostatními hospodáři je minimální.  Ledaže by si v rámci spádové 

oblasti vzájemně vypomáhali za nějaké protislužby. 

Farma vykonává i nezemědělské činnosti. Konkrétně výroba vína a zpracování hroznů. Farář se snaží 

zpracovat hrozny ze svých vinic a dokončit výrobu. Protože se však vinařství věnují teprve druhým 

rokem, je pro ně tento svět stále plný překvapení.   

Co se týče financování farmy, nepodařilo se jim zajistit financování prostřednictvím programového 

financování. Aby mohli financovat svou činnost, museli sáhnout do vlastních a rodinných úspor. Fondy 

Evroské Unie se na Slovensku vždy rozkradli. 

Farmaření je životní styl, který mladého farmáře Ondřeje naplňuje, a nedokáže si představit, že by dělal 

něco jiného. Je to jeho vysněný koníček, který ho také živí. 

Tato farma se ničím neliší od ostatních farem. Je součástí stroje zvaného zemědělství. 
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O své vizi do budoucna Ondřej říká: "Za dvacet let budu o dvacet let starší a je zbytečné přemýšlet o 

všem ostatním." 
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